CHAIRMAN'S STATEMENT 主席的话



With unprecedented momentum in digital technology advancement, AI and Web3.0 ecosystems have unleashed the potential of emerging industries, driving development of innovation and technology (I&T), and digital economy. Cyberport spared no efforts in pooling resources for technology innovation from both local and international sources to enrich the local I&T ecosystem and nurtured start-ups and innovative entrepreneurs, leveraging their new quality productive forces to drive the digital upgrade of socio-economy and promote high-quality development. Capitalising on Hong Kong's unique position as a "super-connector" and "super-value-adder" connecting the Mainland and the world, Cyberport actively plays a bridging role in empowering local enterprises to embrace highly promising national and overseas markets, such as the Greater Bay Area and the "Belt and Road" countries.

数码科技展现出前所未有的发展势头,人工智能和Web3.0生态释放新兴产业的潜力,推动创新科技及数 字经济的发展。数码港致力汇聚海内外科技创新资源,丰富本地创科生态系统,培育初创企业和创新企业 家,并以其新质生产力,驱动社会经济数码升级,带动高质量发展。凭借香港作为联系内地及世界各地的 "超级联系人"及"超级增值人"独特地位,数码港亦积极发挥桥梁角色,让本地企业投向大湾区、"一带一路' 等极具潜力的海内外市场。

Simon Chan, BBS, JP Chairman

陈细明, BBS, JP

Driven by exponential advancements in Al, FinTech, Smart Living, and other 随着人工智能、金融科技、智慧生活等数码科技的迅 digital technologies, innovation and technology (I&T) are fast becoming a 猛发展,创新与科技(创科)正迅速成为香港经济及 cornerstone of Hong Kong's economic and social progress. The Hong Kong SAR Government has consistently advocated leveraging digital capabilities, maintaining its longstanding support for the growth of the digital economy. This 援,加上对发展新质生产力的决心,为香港数码转型 steadying support coupled with the quest for new quality productive forces, 及升级营造了成熟环境。 has fuelled an environment ripe for digital transformation and upgrade in Hong Kong.

The widespread embrace of digital technology has unleashed unprecedented momentum in 2023/24, propelling the development of innovation, technology, and the digital economy. Cyberport is fully committed to realising Hong Kong's long-term strategic goals as an international I&T hub. As the city's digital flagship and a springboard of I&T ambitions, we dedicate every effort to 宏愿的平台,我们致力透过创科为香港缔造新经济动 creating a new economic driver for Hong Kong through I&T.

We have worked relentlessly to nurture start-ups and innovative entrepreneurs, 我们坚持不懈地培育初创企业和创新企业家,为初创 attract investment for start-ups, foster the development of a comprehensive I&T ecosystem, and drive the integration of new and traditional economies across sectors. This transformation is further empowered by the city's institutional advantages under "One Country, Two Systems", a robust rule of law, and its unique position as a "super-connector" and "super-value-adder" connecting Mainland China and the rest of the world, all within an internationalised, 进一步得益。 market-oriented business environment.

Cyberport remains steadfast in supporting the government's I&T strategies. From boosting Hong Kong's competitiveness with thriving Al and Web3.0 ecosystems to unleashing the potential of emergent technologies and new industries, Cyberport has been at the forefront of driving advancements. We 在推动科技进步的前沿。我们借助金融科技和绿色金 have been actively catalysing financial innovation with FinTech and Green 融积极引领金融创新,以智慧生活和绿色科技带动可 Finance, promoting sustainable growth with Smart Living and GreenTech, while 持续增长,让香港、大湾区、中国内地及其他地区的 also enabling innovators and entrepreneurs to create a better future through I&T, in Hong Kong, the Greater Bay Area (GBA), Mainland China, and beyond.

社会进步的基石。香港特区政府一直致力推动善用数 码科技,长久支援数字经济增长。特区政府的持续支

数码科技在2023/24年度得以广泛应用,展现出前所未 有的发展势头,推动创新科技及数字经济的发展。数 码港一直致力实现将香港打造成为国际创科中心的长 远策略目标,作为香港数码科技的旗舰以及实现创科

企业吸引投资,促进多元创科生态系统的发展,带 动新经济和传统经济跨行业融合。在"一国两制"的优 势、成熟的法治制度以及国际化、市场主导的营商环 境中,香港凭借作为联系中国内地与世界各地的"超级 联系人"及"超级增值人"的独特地位,在这场转型中,

数码港坚定不移地支持政府的创科策略。从以蓬勃发 展的人工智能和Web3.0生态系统提升香港的竞争力, 以至释放新兴科技和新兴产业的潜力,数码港始终走 创新人才及企业家能够透过创科创造更美好的未来。



A ceremony was conducted to unveil a plaque awarding Cyberport as a "State-level Scientific and Technological Enterprise Incubator", officiated by Professor Zhang Guangjun, Vice Minister of the Ministry of Science and Technology: Professor Sun Dong, Secretary for Innovation, Technology and Industry, and witnessed by Dai Gang, Director-General to Department of International Cooperation of MOST (Office of Hong Kong Macao and Taiwan Affairs) and Wu Cheng, Deputy Director-General of the Department of Education and Technology of the Liaison Office of the Central People's Government in the Hong Kong Special Administrative Region to recognise Cybernort's exceptional contributions in driving innovation and entrepreneurship in Hong Kong

数码港举行"国家级科技企业孵化器"揭牌典礼,由国 家科技部副部长张广军教授、创新科技及工业局局长 孙东教授主礼, 并获国家科技部国际合作司司长, 港 澳台办公室主任戴钢, 中联办教育科技部副部长吴程 等领导出席观礼,肯定数码港推动香港创新创业的卓

Cybernort 2023/24 Annual Report

Strived Together to Achieve More

The Cyberport community continued to thrive in 2023/24. During the year, two 数码港社群在2023/24年度继续蓬勃发展。年内, start-ups, CertiK, a Web3.0 blockchain unicorn joined the Cyberport community, while **HashKey**, a licensed virtual asset trading platform, ascended to unicorn status, becoming our community's latest unicorn companies. The Cyberport 间初创企业成为我们社群最新的独角兽公司。数码港 community grew to over 2,100 companies, providing diverse solutions to meet the growing needs of various sectors, including FinTech, Smart Living and Smart City, Digital Entertainment, Al, Web3.0, and others. Leading FinTech startups continued to showcase Hong Kong's FinTech excellence abroad, with WeLab launching the second digital bank in Indonesia and OneDegree expanding its InsurTech to the UAE and Korea. As a recognition of these efforts, our community start-ups garnered 178 local and international industry awards.

Cyberport also launched the Government-commissioned Cyberport Incubation Programme for Smart Living Start-ups to promote Smart Living innovation, and the Digital Transformation Support Pilot Programme to expedite the digital transformation of SMEs in the food and beverage, as well as retail industries

To solidify Hong Kong's international financial centre status, we supported the 为巩固香港的国际金融中心地位,我们支持**金管局 HKMA's Project Ensemble** to promote asset tokenisation and wholesale Central Bank Digital Currency (CBDC). We also co-hosted the Hong Kong Green FinTech Summit to propel Hong Kong's GreenTech and Green Finance aspirations further

同心协力,再创佳绩

Web3.0区块链独角兽CertiK加入数码港社群,持牌虚 拟资产交易平台HashKev亦晋升为独角兽企业,这两 社群企业已超过2,100间,为满足金融科技、智慧生活 和智慧城市、数码娱乐、人工智能、Web3.0等行业日 益增长的需求提供多元化解决方案。领先的金融科技 初创企业持续向世界展示香港卓越的金融科技实力, 其中WeLab在印尼推出第二间数字银行,OneDegree 将其保险科技拓展到阿联酋和韩国。社群初创企业付 出的努力亦获得认可,荣获178项本地及国际行业奖

数码港亦受特区政府委托推出"**数码港智慧生活初创培** 育计划",以促进智慧生活创新,并推出"数码转型支 援先导计划",以加快餐饮业及零售业中小企的数码转

"Ensemble项目"促进资产代币化及批发层面央行数码 货币。我们亦合办"**香港绿色金融科技论坛**",进一步 展现香港在绿色科技及绿色金融方面的抱负。



John Lee. Chief Executive of the HKSAR Government, visited the Cyberport booth at the Hong Kong FinTech Week and interacted with Cyberport start-up teams and management. 香港特区政府行政长官李家超到访数码港干香港金融 科技周展位,并与数码港—众初创及管理层交流。

Fundraising Efforts Rocketed to New Levels

Cyberport's community members successfully seized market opportunities and 数码港社群成员成功把握市场机遇并筹集投资,彰显 raised investments, showing both their global potential and the investment 出全球发展潜力以及投资界对香港初创企业的信心。 community's confidence in Hong Kong's start-ups.

During the year, Cyberport unicorns Klook and HashKey, along with community members such as Bowtie, Sleek, Rice Robotics, and Lendela, secured significant fundings to support business growth and expansion.

The **Cyberport Macro Fund** continued to provide strength and funding stability to start-ups. As of 31 March 2024, the fund has invested in 28 Cyberport start- 资金稳定性。截至2024年3月31日,该基金已投资28 ups, including joint investments, with a total financing amount of over HK\$1.9 间数码港初创企业,包括共同投资在内,投资总额超 billion (approximately US\$250 million) and a co-investment ratio of 1:9.

集资额再创新高

年内,数码港独角兽Klook及HashKey,以及Bowtie、 Sleek、Rice Robotics及Lendela等社群企业均获得丰富 融资,用于支援业务增长及扩张。

"数码港投资创业基金"继续协助初创企业提升实力及 过19亿港元(约2.5亿美元),引资比率为1:9。

The Super-connector and Super-value-adder

Cyberport worked tirelessly to solidify its position as a premier launchpad for local and international start-ups to enter the Mainland market and go global, reinforcing Hong Kong's role as a global "super-connector" and "super-valueadder". In 2023/24, we forged a series of strategic alliances with local, national, and global partners. These collaborations aim to unlock unprecedented opportunities for start-ups and tech companies while also enriching the I&T ecosystem, bolstering Hong Kong's capabilities in critical innovation domains, fostering economic resilience, and propelling digital economy growth. Additionally, these partnerships serve as a magnet for top-tier talent and enterprises, enhancing Hong Kong's appeal as a global innovation hub.

Recognising the pivotal role of AI and network infrastructure, Cyberport spearheaded high-impact initiatives. We pioneered an Al Industry Empowerment Centre in Hong Kong through Memoranda of Understanding (MoUs) with Baidu, while forging a partnership with **Huawei Cloud** to supercharge Hong Kong's Al and digital ecosystem. We joined forces with Cisco on an MoU to enhance Hong Kong's prowess in AI, cybersecurity, and future-ready network. Additionally, we launched a joint accelerator programme with China Resources Research 力。同时,我们与华润研究院推出联合加速器计划, Institute and formed a strategic alliance with Brinc.

"超级联系人"及"超级增值人"

数码港努力不懈,力求巩固其作为本地及国际初创企 业"引进来、走出去"的首要平台,强化香港作为全球 "超级连系人"及"超级增值人"的角色。干2023/24年 度,我们与本地、国家及全球合作伙伴建立一系列 策略联盟。该等合作旨在为初创企业和科技公司带来 前所未有的机遇,同时丰富创科生态圈,增强香港在 关键创新领域的能力,促进经济复苏,并推动数字经 济增长。此外,该等合作关系亦能吸引顶尖人才及企 业,提升香港作为全球创新枢纽的吸引力。

数码港深知人工智能及网络基建的重要作用,率先推 出具影响力的措施。我们透过与**百度**签署合作备忘 录,率先在香港筹办人工智能产业赋能中心,同时与 **华为云**建立合作关系,为香港的人工智能及数码生态 系统注入新动力。我们与**思科**签署合作备忘录,共同 加强香港在人工智能、网络安全及未来网络方面的实 并与Brinc组成策略联盟。



Cyberport signed a Memorandum of Understanding with Huawei Cloud to develop a collaborative framework for industry cloud innovation and technology industry chain to promote digitisation and facilitate the I&T ecosystem in Hong Kong.

数码港与华为云签署合作备忘录,为推动产业云创新 和促进科技产业链发展协作定下标如, 共同推动香港 创科生态网发展及数字**心**。



Cyberport entered into a Memorandum of Understanding with CISCO to advance technologies such as Al. future-ready network. and cybersecurity, paying the way to drive

数码港和思科签署合作备忘录,携手提升先进技术, 包括人工智能、未来网络及网络安全,驱动革命性创

Cybernort 2023/24 Annual Report 数码港 2023/2/c 年报 Leveraging the vast potential of the GBA and Mainland China, Cyberport ramped 借助大湾区与中国内地拥有的巨大潜力,数码港采取 up its initiatives to create opportunities for Hong Kong's start-ups. We signed 有力举措,为香港初创企业创造机遇。我们与中关村 an MoU with Zhongguancun National Innovation Demonstration Zone Chaoyang District Park Management Committee to accelerate Web3.0 ecosystem 录,以加速推动京港Web3.0生态圈发展。我们与中国 development in Beijing and Hong Kong. Our MoU with the China Academy of Information and Communications Technology (CAICT) led to the establishment 建立"星火·链网"国际超级节点(香港),助推金融、供 of the ASTRON Supernode (Hong Kong), driving digitalisation and green 应链、贸易、ESG、医疗及文旅等行业的数字化及绿 development across industries such as finance, supply chains, trade, ESG, 色发展。我们亦与北京国际大数据交易所展开合作, healthcare, and cultural tourism. We also forged partnerships with the Beijing 共建高价值数据流通交易系统,助力大数据行业的共 International Big Data Exchange to co-develop high-value data exchange 同增长;并与杭州市上城区建立合作伙伴关系,推动 systems to promote shared big data sector growth; and with Hangzhou's Web3.0的互惠发展。此外,我们与临港集团合作推出 Shangcheng District to foster reciprocal Web3.0 efforts. Furthermore, we 产业加速计划,促进香港与上海的高水平科技合作。 launched an Industry Acceleration Programme with Lingang Group, catalysing high-level science and technological cooperation between Hong Kong and Shanghai.

To strengthen Hong Kong's position as an international I&T hub, Cyberport 数码港着眼全球,积极发展对外业务,意在巩固香港 expanded its global footprint. We established an MoU with King Abdulaziz City for Science and Technology (KACST), a leading national laboratory in Saudi Arabia, to promote cross-border collaboration. Our MoU with South Korea's 跨境合作的合作备忘录,而我们与韩国d·Camp签署的 d-Camp paves the way for enhanced innovation and collaboration with Korean 合作备忘录则为深化与韩国初创企业的创新及合作铺 start-ups, further diversifying our international network.

国家自主创新示范区朝阳园管理委员会签署合作备忘 信息通信研究院 (中国信通院) 签署合作备忘录,携手

的国际创科中心地位。我们与沙特阿拉伯领先的国家 实验室阿卜杜勒阿齐兹国王科技城(KACST)签署了促进 平了道路,进一步丰富了我们的国际网络。



Cyberport signed a Memorandum of Understanding with Korean Start-up Hub d*camp at Asian Financial Forum, to strengthen I&T exchange between Hong Kong and Korea and conurture start-ups from both places to shine. 数码港干亚洲金融论坛与韩国创科中心d•camp签署合作 备忘录,强化香港及韩国的创科交流,共同培育两地初 创企业成长。

Delegations Forged Deeper Connections

Cyberport extended its outreach endeavors through delegations and visits, enabling us to foster international collaboration, exchange ideas, and build relationships. During 2023/24, Cyberport participated in an HKSAR delegation to ASEAN, led by the Chief Executive, and another to Saudi Arabia and the United Arab Emirates, led by Professor Sun Dong, Secretary for Innovation, Technology and Industry.

代表团建立更深厚的联系

数码港透过代表团与实地造访发展外展工作,旨在促 进国际合作、创意交流以及建立关系。于2023/24年 度,数码港参与由行政长官率领的香港特区代表团赴 东盟国家访问,并作为香港特区代表团的一员,在创 新科技及工业局局长孙东教授的率领下访问沙特阿拉 伯及阿拉伯联合酋长国。



Chairman Simon Chan joined the HKSAR delegation to three ASEAN countries, and witnessed alongside Hon John Lee, Chief Executive of the HKSAR Government and fellow members of the delegation the Moll signing between WeLab. Cyberport unicorn enterprise and HSBC in Malavsia.

陈细明主席参与香港特区代表团访问东盟三国,并在 马来西亚一站与香港特区行政长官李家超及其他代表 团成员见证数码港独角单企业Wel ah与汇主签订合作

In Hong Kong, we hosted 246 visits by consul generals, executives. 香港方面,我们接待了来自大湾区、海内外总领事、 associations, conglomerates, and government departments, including from the GBA, Mainland, and overseas. We welcomed the UK Minister of State in Business and Trade and delegation, as well as a delegation led by the UAE's 联酋经济部长所率领的代表团来港访问,同时亦有接 Minister of Economy. We also received Mainland delegations, including the 待内地代表团,包括广东省工业和信息化厅、广东省 Guangdong Provincial Department of Industry and Information Technology, Guangdong Provincial Development and Reform Commission, Guangdong Provincial Office of the Greater Bay Area, the Qianhai Administrative Bureau of 及中山市科学技术局、山东省科技厅及北京市青年联 Shenzhen Municipality. the Shenzhen Youth Federation, the Vice Mayor and the 合会。在访问期间,我们向来宾介绍数码港并交流见 Bureau of Science and Technology of the Zhongshan Municipal Government, the 解,同时为160名社群成员提供宝贵的接触和参与机 Department of Science and Technology of Shandong Province, and the Beijing 会,帮助他们在生态圈内建立联系。 Youth Federation, Introducing them to Cyberport and exchanging insights. these visits offered valuable exposure and engagement opportunities for 160 community members, helping them build connections within the ecosystem.

高管、协会、企业集团和政府部门的246次来访。我 们欢迎英国商业及贸易部国务大臣及代表团,以及阿 发展和改革委员会、广东省粤港澳大湾区办公室、深 圳市前海管理局、深圳市青年联合会、中山市副市长



The Ambassador of the United Arab Emirates in Beijing, H.E. Hussain bin Ibrahim Al Hammadi, led a delegation to visit Cyberport to learn about the local I&T ecosystem

代表团到访数码港, 认识本地创料生态圈发展。

Cybernort 2023/24 Annual Report 数码港 2023/24 年报

Inspiring Events Enthused Stakeholders

We remained at the forefront, propagating I&T developments and spearheading 我们始终站在推动创科发展的最前沿,引领行业增 sector growth. Cyberport organised and participated in over 50 international conferences and flagship events. These platforms allowed us to share thoughtleadership with industry and the public, generate investment, adoption, and exposure opportunities for start-ups, and enhance industry, stakeholder, and public engagement.

Cyberport's Digital Economy Summit (DES) 2024, jointly organised with the HKSAR government, made a resounding return, invigorating and propelling Hong Kong's smart city development. The summit drew more than 4,000 inperson and virtual participants from 40 countries and regions and featured 者在线上及线下参与,其中包括逾100位来自中国内 over 100 speakers from Mainland China, the United States, Germany, the Middle 地、美国、德国、中东、东盟、亚太地区及香港的演 East, ASEAN, the Asia-Pacific region, and Hong Kong. Industry luminaries and business leaders provided invaluable insights on "Smarter Technovation for All: Forging a Sustainable Future", underscoring how smart city initiatives enhance the quality of urban life and create a sustainable environment.





Our annual Cyberport Venture Capital Forum (CYCF) 2023. themed "Venture 我们一年一度的"2023数码港创业投资论坛"以"科技革 Forward: Game Changing through Innovation", brought together more than 80 新 领航创投未来"为主题,云集逾80位富有远见的创 visionary venture experts, entrepreneurial pioneers, and influential experts to 投专家、创业先锋和有影响力的专家,分享见解并探 share insights and identify investment opportunities in emerging technologies such as Web3.0 and AI. The forum highlighted regional collaboration, 重点讨论区域合作,特别是与中东、东盟及大湾区的 particularly with the Middle East, ASEAN, and the GBA. It successfully facilitated 合作,成功促成逾300场融资配对。为配合政府对绿色 over 300 fundraising meetings. In line with the government's emphasis on 科技的重视, "2023数码港创业投资论坛"举办了"绿色 GreenTech, CVCF 2023 hosted a GreenTech and Sustainability Venture Day to 科技及可持续创投日",探索该新兴领域的投资机会。 explore investment opportunities in this emerging sector.

The Digital Entertainment Leadership Forum (DELF) 2023 was another flagship event that zeroed in on the transformative potential of Web3.0 and blockchain technology in digital entertainment, key Cyberport clusters. Under the banner "Power Up! When Entertainment Goes Beyond 3oundaries", the event drew 界"为主题,吸引现场和线上逾3,500人参加,参加人 a record-breaking attendance of more than 3.500, attending physically and 数突破纪录,并有90名讲者齐聚一堂,剖析数码娱乐 online to hear 90 speakers unravel the ever-evolving landscape of digital 在Web3.0时代下的格局演变,分享数码娱乐如何为艺 entertainment experiences across arts, education, sports, and lifestyle, 术、教育、运动和生活等领域带来全新体验。作为数 all within the context of Web3.0. As part of the festivities commemorating 码港成立二十周年纪念活动和特区政府"开心香港"活 Cyberport's 20th anniversary and the Government's "Happy Hong Kong" campaign, DELF 2023 also witnessed the Financial Secretary inaugurate 司长为数码港Web3 Living Lab(Web3生活体验馆)揭 Cyberport's Web3 Living Lab. This dedicated platform forms a cornerstone of 幕。该专用平台构成推广Web3.0、促进业务创新、鼓 promoting Web3.0, fostering business innovation, encouraging experimentation, 励实验和促进知识交流的基石。 and facilitating knowledge exchange.

创新活动启发同行者

长。数码港举办及参与逾50场国际会议和旗舰活动。 我们透过该等平台与行业和公众分享洞见,为初创企 业创造投资、应用和曝光机会,以及促进行业交流, 提升持份者及公众参与度。

数码港与香港特区政府合办的"2024数字经济峰会"强 势回归,焕发活力,推动香港智慧城市发展的步伐。 是次峰会吸引了来自40个国家及地区超过4,000位参与 讲嘉宾。业界知名人士和商界领袖就"智创无限 成就可 持续未来"的主题分享了他们的真知灼见,强调智慧城 市计划如何提升城市生活质量,缔造可持续发展的环

> The Digital Economy Summit 2024 showcased a visionary hub of future technovation, forging a sustainable future together 2024数字经济峰会展示前瞻性未来创新枢纽,共创可持续

讨新兴科技 (如Web3.0及人工智能) 的投资机会。论坛

另一项旗舰活动"2023数码娱乐领袖论坛",重点关 注Web3.0和区块链技术在数码港关键集群数码娱乐 中的变革潜力。该活动以"娱乐Power UP! Web3新视 动的一部分,2023数码娱乐领袖论坛亦见证了财政司



Paul Chan Mo-po. Financial Secretary of the HKSAR Government, officiated the opening ceremony of the Web3 Living Lab. 香港特区政府财政司司长陈茂波主持Web3 Living Lab (Weh3生活体验馆) 开墓礼。

Beyond signature events, Cyberport took part in high-profile industry events to demonstrate leadership, strengthen industry ties, and showcase start-ups. These engagement included Hong Kong FinTech Week 2023. Asian Financial Forum 2024, Hong Kong Green Week, and Hong Kong Green FinTech Summit in the FinTech space; as well as Smart Living events such as the **Learning** and Teaching Expo 2023, Gerontech and Innovation Expo cum Summit 2023, InnoEx 2023, InnoCarnival 2023, Asia Summit on Global Health 2023, OGCIO STEM Solution Day 2023, and HKCSS x Cyberport SocTech IdeaXchange and HKCSS x SocTech Symposium.

We also continued our support for **Digital Entertainment and Esports** by organising the ABSG SportsTech Conference during DELF 2023 and supporting the StartmeupHK Festival/GAME ON! 2023. In addition to showcasing Web3.0 technology at the FinTech Week, we took a deep dive into Web3.0 technology development and financial inclusion at the 8th Belt and Road Summit, and launched the Web3 Innovators Season series of events.

Technology Advances towards a Bright Future

With abundant opportunities ahead, buttressed by favourable policy support and a vibrant I&T ecosystem, Hong Kong is poised to capitalise on the immense potential of I&T and solidify its position as a leading regional and global I&T hub. Cyberport will continue to uphold its public missions and enrich Hong Kong's I&T ecosystem by cultivating innovative talent, fostering industry development, and promoting the integration of new and traditional economies.

Cyberport will continue its dedication to supporting national and Hong Kong SAR government's strategies, including spearheading the development of emerging technologies such as AI, Web3.0, blockchain, Green Finance, and GreenTech, as well as contributing to the development of the Northern Metropolis. We will commence a study on building a new I&T facility in Lau Fau **Shan** in support of the Northern Metropolis.

All of this will be reinforced by two of Cyberport's signature developments. Our Al Supercomputing Centre is expected to commence operations in 2024, further powering up the I&T sector with strategic technology infrastructure The construction of Cyberport 5, designed to support the needs of the ever-expanding I&T community, is also progressing at full speed. These developments will enable us to make substantial contributions to Hong Kong's long-term prosperity and integration into national development.

Acknowledging the Crucial Roles

I extend my sincere gratitude to the Board of Directors for their invaluable guidance. Their expertise has been crucial in steering Cyberport through challenges and opportunities. I would like to acknowledge the contributions of the immediate past CEO. Mr Peter Yan, and the Cyberport management, whom have been instrumental in our remarkable success and growth

Equally deserving of recognition are our dedicated colleagues, whose professionalism, tireless efforts, and innovative spirit continue to drive Cyberport's public mission forward. Lastly, I extend my heartfelt appreciation to our partners and stakeholders for their continued trust and support, which are vital in our collective journey towards achieving new milestones and unlocking boundless possibilities.

除了旗舰活动外,数码港还参加了备受瞩目的业界活 动,以展示领导力、加强行业联系并推广初创企业, 其中包括金融科技领域的"香港金融科技周2023"、"亚 洲金融论坛2024"、"香港绿色周"和"香港绿色金融科 技论坛";以及智慧生活活动,如"学与教博览2023"、 "乐龄科技博览暨高峰会2023"、"香港国际创科展 2023"、"创新科技喜年华2023"、"亚洲医疗健康高峰 论坛2023"、"资科办STEM方案分享日2023",以及"社 联 x 数码港 - 社创及科技对谈交流会"及"社联 x 社创 及科技研讨会"。

我们亦在"2023数码娱乐领袖论坛"期间举办了"瑞腾国 **际体育科技专场**",一如既往地支持**数码娱乐及电竞**, 并支持"StartmeupHK创业节/GAME ON! 2023"。除 了在金融科技周上展示Web3.0技术外,我们亦在"**第 八届一带一路高峰论坛**"上深入探讨Web3.0技术发展及 实现金融包容性,并推出"Web3 Innovators Season"系 列活动。

科技成就光明未来

鉴于未来机遇众多,加上有利的政策扶持和充满活力 的创科生态系统,香港定能充分发挥创科的巨大潜 力,巩固其作为区域及全球领先创科中心的地位。数 码港将持续秉承其对公众的使命,透过培育创新人 才、促进产业发展、推动新经济与传统经济融合,丰 富香港的创科生态系统。

数码港将继续致力于支持国家和香港特区政府的策 略,包括引领人工智能、Web3.0、区块链、绿色金 融、绿色科技等新兴技术的发展,并为北部都会区的 发展贡献力量。我们将会展开一项关于在**流浮山**新建 创科设施的研究, 以支援北部都会区的发展。

数码港的两个旗舰项目将巩固前述发展成果。其中 一个是预计将于2024年开始营运的"人工智能超算中 心",该中心依托战略性科技基建,将进一步助力创科 行业。另一个是当前全速建设中的"**数码港第五期**", 支援日益壮大的创科界产生的需求。在该等项目的推 动下,我们将能够大力支持香港的长期繁荣并促进香 港融入国家发展之大局,

感谢各方鼎力支持

我谨对董事局作出的宝贵指导致以诚挚的感谢。他们 的专业知识对于引导数码港应对挑战及把握机遇至关 重要。我亦衷心感谢上一任行政总裁任景信先生及数 码港管理层的贡献,他们对数码港取得的瞩目成就及 发展贡献了重大力量。

同样值得嘉奖的是我们忠诚勤勉的同事们,他们的专 业精神、不懈努力及创新精神继续推动数码港实践公 众使命。最后,我谨此衷心感谢我们的合作伙伴及持 份者长期以来的信任及支持, 这对于我们一同路上征 程实现新里程碑,以及开启无限可能起着至关重要的

13

Cybernort 2023/24 Annual Report 数码港 2023/24 年报